

浙江省统计局 国家统计局浙江调查总队·编
ZHEJIANG STATISTICS BUREAU NBS SURVEY OFFICE IN ZHEJIANG

2016 浙江统计年鉴

ZHEJIANG STATISTICAL YEARBOOK

浙江省统计局 国家统计局浙江调查总队·编
ZHEJIANG STATISTICS BUREAU NBS SURVEY OFFICE IN ZHEJIANG

2016 浙江统计年鉴

ZHEJIANG STATISTICAL YEARBOOK



中国统计出版社
China Statistics Press

©中国统计出版社 2016

版权所有。未经许可，本书的任何部分不得以任何方式在世界任何地区以任何文字翻印、拷贝、仿制或转载。

©2016 China Statistics Press

All rights reserved. No part of the publication may be reproduced or transmitted in any form or by any means, electronic or mechanical, including photocopying, recording, or any information storage and retrieval system, without written permission from the publisher.

图书在版编目(CIP)数据

浙江统计年鉴. 2016: 汉英对照 / 浙江省统计局, 国家统计局浙江调查总队 编.

—北京: 中国统计出版社, 2016.8

ISBN 978-7-5037-7826-1

I. ①浙…

II. ①浙… ②国…

III. ①统计资料—浙江省—2016—年鉴—汉、英

IV. ①C832.55-54

中国版本图书馆CIP数据核字(2016)第151216号

浙江统计年鉴——2016

作 者/ 浙江省统计局 国家统计局浙江调查总队

责任编辑/ 余竞雄 胡 东

装帧设计/ 胡 东

出版发行/ 中国统计出版社

地 址/ 北京市丰台区西三环南路甲6号 邮政编码/100073

电 话/ 邮购(010) 63376909 书店(010) 68783171

网 址/ <http://www.zgtjcbbs.com>

印 刷/ 杭州恒力通印务有限公司

经 销/ 新华书店

开 本/ 890mm × 1240mm 1/16

字 数/ 129 千字

印 张/ 38

印 数/ 1-2800册

版 别/ 2016年8月第1版

版 次/ 2016年8月第1次印刷

定 价/ 498.00元

本书附同版本CD-ROM一张, 光盘内容以书面文字为准。

如有印装差错, 由本社发行部调换。

《浙江统计年鉴 - 2016》编辑委员会和编辑部

主 任：袁家军

副 主 任：王 杰

洪 玉

编 委：竺 园

左南丁

陈 敏

沈 强

陈 红

沈国良

方腾高

郁志君

郑蔚菱

王美福

程定尧

张兴华

张 斌

董礼华

编辑部成员 (按姓氏笔划):

王启金

朱飞飞

张 卫

张晟立

邵建伟

周镇元

胡永芳

黄 平

褚英国

王科跃

朱天福

张申龙

李 新

陈良汉

明升利

胡 迪

黄则钊

潘强敏

叶飞霞

朱卓瑶

张芙桦

沈健芬

陈晓明

郎初华

徐海彪

黄重君

戴建林

刘迎春

何 荆

张祖民

沈 毅

周云云

姚剑平

殷柏尧

傅吉青

吕国堂

吴晓燕

张荣轩

邱海祥

周东春

娄 跃

郭慧敏

储小华

编 辑 人 员 (按姓氏笔划):

巴 博

边红霞

许 洁

张序旦

李 鑫

周 琳

金怡飞

夏 菁

程彩霞

毛昭君

刘小宁

阮圣健

张 虹

杨士鹏

林 楠

施幼薇

钱轶娟

蒋晓雁

毛惠青

华 敏

何春燕

张朝英

汪月娇

郑燕红

胡 东

盛 飞

廖 珺

王 珍

毕 宁

吴圣寒

李友林

陈丽丽

金伟刚

胡国良

黄洪琳

端木晶

占 辉

池 照

吴 珺

李 莉

周一乐

金良家

赵 静

黄 程

潘东兴

英 文 翻 译：潘强敏

胡 东

装 帧 设 计：胡 东

数 据 处 理：曾 见

夏 林

梅梁梁

Editorial Board and Editorial Department of Zhejiang Statistical Yearbook-2016

Chairman : Yuan Jiajun

Vice-Chairman : Wang Jie Hong Yu

Editorial Members :

Zhu Yuan	Shen Qiang	Fang Tengao	Wang Meifu	Zhang Bing
Zuo Nanding	Cheng Hong	Yu Zhijun	Cheng Dingyao	Dong Lihua
Chen Min	Shen Guoliang	Zhen Weilin	Zhang Xinghua	

Members of Editorial Department :

(In order of strokes of Chinese surname)

Wang Qijin	Wang Keyue	Ye Feixia	Liu Yingcun	Lv Guotang
Zhu Feifei	Zhu Tianfu	Zhu Zhuoyao	He Jing	Wu Xiaoyan
Zhang Wei	Zhang Shenlong	Zhang Fuhua	Zhang Zumin	Zhang Rongxuan
Zhang Shengli	Li Xin	Shen Jianfen	Shen Yi	Qiu Haixiang
Shao Jianwei	Chen Lianghan	Chen Xiaoming	Zhou Yunyun	Zhou Dongchun
Zhou Zhenyuan	Ming Shengli	Lang Chuhua	Yao Jianping	Lou Yue
Hu Yongfang	Hu Die	Xu Haibiao	Yin Boyao	Guo Huimin
Huang Ping	Huang Zechuan	Huang Chongjun	Fu Jiqing	Chu Xiaohua
Chu Yingguo	Pan Qiangmin	Dai Jianlin		

Editorial Staff :

(In order of strokes of Chinese surname)

Ba Bo	Mao Zhaojun	Mao Huiqing	Wang Zhen	Zhan Hui
Bian Hongxia	Liu Xiaoning	Hua Min	Bi Ning	Chi Zhao
Xu Jie	Ruan Shengjian	He Chunyan	Wu Shenghan	Wu Jun
Zhang Xudan	Zhang Hong	Zhang Chaoying	Li Youlin	Li Li
Li Xin	Yang Shipeng	Wang Yuejiao	Chen Lili	Zhou Yile
Zhou Lin	Lin Nan	Zheng Yanhong	Jin Weigang	Jin Liangjia
Jin Yifei	Shi Youwei	Hu Dong	Hu Guoliang	Zhao Jing
Xia Jing	Qian Yijuan	Sheng Fei	Huang Honglin	Huang Cheng
Cheng Caixia	Jiang Xiaoyan	Liao Jun	Duan Mujing	Pan Dongxing

English Translator :

Pan Qiangmin Hu Dong

Layout Designer :

Hu Dong

Data Processing :

Zeng Jian Xia Lin Mei Liangliang

· 编辑说明 ·

一、《浙江统计年鉴-2016》是一部全面反映浙江国民经济和社会发展情况的资料性年刊,本年鉴收录了浙江及各市、县 2015 年经济和社会各方面大量的统计数据,以及改革开放以来浙江主要统计数据。

二、全书内容分为 18 部分,即:1. 综合;2. 人口和就业人员;3. 固定资产投资;4. 价格;5. 人民生活;6. 农业;7. 工业和能源;8. 建筑业;9. 交通运输和邮电通信业;10. 批发、零售贸易和餐饮业;11. 对外经济贸易和旅游;12. 财政、金融和保险;13. 城市建设和生态环境;14. 教育、科技、专利、测绘和标准计量;15. 文化、体育和卫生;16. 档案、司法、社会福利和工会组织;17. 各市、县国民经济主要指标;18. 附录(信心指数、开发区和产业集聚区统计情况、投入产出表)。为便于读者使用,部分统计表下作了简要注释,每篇章后附有《主要统计指标解释》。

三、本年鉴对过去发表的统计资料重新予以核实,凡与本年鉴数据有出入的,以本年鉴为准。

四、本年鉴凡带续表的资料,如有注解均注在最后一张续表的下方。

五、本年鉴中符号使用说明:“…”表示数据不足本表最小单位数;“#”表示其中主要项;“空格”表示该项统计指标数据不详或无该项数据。

《浙江统计年鉴》自公开出版以来,受到了社会各界的关心和支持,对年鉴编辑工作提出了许多宝贵意见,对此我们深表谢意。为进一步提高统计年鉴的编辑水平,欢迎读者继续对年鉴的不足之处给予批评和指正。

• Preface •

Zhejiang Statistical Yearbook 2016 is an annual statistics publication, which contains very comprehensive statistics of Zhejiang's social and economic development in 2015 and selected data since China adopted the policy of reforming and opening to the outside world.

The yearbook is composed of 18 parts. 1. General Survey 2. Population and Employment 3. Investment in Fixed Assets 4. Prices 5. People's Livelihood 6. Agriculture 7. Industry and Energy 8. Construction 9. Transportation, Posts and Telecommunications 10. Wholesale and Retail Sale Trade and Catering Trade 11. Foreign Economy and Trade, Tourism 12. Public Finance, Banking and Insurance 13. City Construction and Environment 14. Education, Science, Patent, Surveying and Mapping and Standard Calculating 15. Culture, Sports and Public Health 16. Archives, Judicature, Social Welfare and Labour Union 17. Major Indicators of National Economy by City and County 18. Appendix (Confidence Index, Development Zone and Industry Cluster District, Input Output table). In addition, brief notes are placed at lower part of some tables and explanatory notes on main indicators are provided at end of each part.

The statistics in former statistical yearbook have already been checked. The data in Zhejiang statistical yearbook 2016 shall be regarded as authentic ones. The footnotes are placed at the last page, if the table is a continued one.

Notations used in this yearbook:

"..." indicates that the figure is not large enough to be measured with the smallest unit in the table. "#" indicates the major items of the total. "blank" indicates that the data is unavailable.

Since published openly, Previous Editions of Zhejiang Statistics Yearbook have enjoyed wide concern and support, all circles have made many valuable suggestions, and we express heartfelt thanks. In order to improve yearbook editorial level, we welcome all candid comments and criticism from our readers.

目录
CONTENTS

一、综 合

Chapter 1 GENERAL SURVEY

1-1 国民经济和社会发展总量与速度 (2)
Main Aggregate Indicators of National Economic and Social Development and Their Related Indices

1-2 国民经济社会发展结构指标 (6)
Structural Indicators of National Economic and Social Development

1-3 人均主要工农业产品产量(1978-2015年) (10)
Per Capita Output of Major Industrial and Agricultural Products(1978-2015)

1-4 平均每天主要社会经济活动 (12)
Indicators of Average Daily Social and Economic Activities

1-5 全省生产总值(1978-2015年) (16)
Gross Domestic Product(1978-2015)

1-6 全省生产总值构成(1978-2015年) (17)
Structure of Gross Domestic Product(1978-2015)

1-7 按行业和构成分的全省生产总值(2008-2012年) (18)
Gross Domestic Product by Sector and Structure(2008-2012)

1-8 按新行业和构成分的全省生产总值(2013-2015年) (19)
Gross Domestic Product by New Sector and Structure(2013-2015)

1-9 全省生产总值指数(1978-2015年)(上年=100) (20)
Indices of Gross Domestic Product (1978-2015)(Preceding year=100)

1-10 全省生产总值指数(1978-2015年)(1978年=100) (21)
Indices of Gross Domestic Product(1978-2015)(1978=100)

1-11 按行业分的第三产业增加值指数(2005-2012年)(上年=100) (22)
Indices of Value-added of the Tertiary Industry by Sector(2005-2012)(Preceding year=100)

1-12 按新行业分的第三产业增加值指数(上年=100) (23)
Indices of Value-added of the Tertiary Industry by New Sector(Preceding year=100)

1-13 按支出法计算的全省生产总值(2009-2015年) (24)
Gross Domestic Product Calculated by Expenditure Approach(2009-2015)

1-14 总产出(2009-2015年) (24)
Total Output(2009-2015)

1-15 居民消费水平和指数(1978-2015年) (25)
Resident Consumption Level and Its Indices(1978-2015)

1-16 按机构类型和登记注册类型分组的法人单位数 (26)
Number Of Corporation Units by Types of Organization and Registration

1-17 按行业分的法人单位数(2015年) (28)
Number Of Corporation Units by Sector(2015)

1-18 按地区分组的法人单位数	(34)
Number Of Corporation Units by Region	
主要统计指标解释	(37)
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

二、人口和就业人员

Chapter 2 POPULATION AND EMPLOYMENT

2-1 历年总户数和总人口数(年底数)	(45)
Total Population and Households(year-end)	
2-2 各市、县总户数和总人口数(2015 年底)	(46)
Total Households and Population by City and County(End of 2015)	
2-3 人口自然变动情况(1978-2015 年)	(49)
Natural Population Changes(1978-2015)	
2-4 各市人口自然变动情况	(50)
Natural Population Changes by City	
2-5 各市、县户籍人口年龄构成(2015 年底)	(51)
Population by Age, City and County (End of 2015)	
2-6 非农业人口变动情况(2008-2014 年)	(54)
Non-agriculture Population Changes(2008-2014)	
2-7 计划生育情况	(54)
Family Planning	
2-8 就业、失业人员情况(1978-2015 年,年底数)	(55)
Employed and Unemployed Persons(1978-2015, Year-end)	
2-9 分行业就业人员总数(年末数)	(56)
Number of Employed Persons by Sector(Year-end)	
2-10 按行业和经济类型分的城镇单位就业人员总数(年末数)	(57)
Number of Employed Persons in Urban Area by Sector and Type of Ownership(Year-end)	
2-11 分行业城镇单位就业人员总数(2015 年底)	(59)
Number of Employed Persons in Urban Area by Sector(End of 2015)	
2-12 分行业城镇国有单位就业人员总数(2015 年底)	(60)
Number of Employed Persons in State-owned Units in Urban Area by Sector(End of 2015)	
2-13 分行业城镇集体单位就业人员总数(2015 年底)	(61)
Number of Employed Persons in Collectively Owned Units in Urban Area by Sector(End of 2015)	
2-14 分行业其他单位就业人员总数(2015 年底)	(62)
Number of Employed Persons in Other Ownership Units in Urban Area by Sector(End of 2015)	
2-15 按三次产业分的就业人员总数(年底数)	(63)
Number of Employed Persons by Type of Industry(Year-end)	
2-16 分行业城镇单位女性就业人员(年末数)	(64)
Number of Female Employed Persons in Urban Areas by Sector(Year-end)	
2-17 按行业和经济类型分的工业、建筑业企业就业人员人数(年底数)	(66)
Number of Currently Employed Persons in Industry and Construction Enterprises by Sector and Type of Ownership(Year-end)	
2-18 分行业私营单位就业人员人数(年底数)	(68)

Employed Persons in Private Owned Units by Sector (Year - end)

2 - 19 各市城镇单位企业年末单位就业人员 (69)

Employed Persons in Enterprises by City (Year - end)

2 - 20 各市国有控股企业年末单位就业人员 (70)

Employed Persons in Enterprises State-owned and State-holding by City (Year-end)

2 - 21 各市事业年末单位就业人员 (71)

Employed Persons in Institutions by City (Year-end)

2 - 22 各市机关年末单位就业人员 (71)

Employed Persons in Government Agencies by City (Year-end)

2 - 23 分行业年末城镇单位专业技术人员 (72)

Specialized Technical Personnel in Urban Area by Sector (Year - end)

2 - 24 分行业城镇单位职工素质情况 (2015 年底) (73)

The Education Level of the Staff and Workers in Urban Area by Sector (2015, Year - end)

2 - 25 社会保险参保人员基本情况 (2013 - 2015 年) (74)

Basic Statistics of Persons Participating in Social Insurance (2013 - 2015)

2 - 26 六次人口普查基本情况 (74)

Basic Statistics on National Population Census

主要统计指标解释 (75)

Explanatory Notes on Main Statistical Indicators

三、固定资产投资

Chapter 3 INVESTMENT IN FIXED ASSETS

3 - 1 固定资产投资 (1978 - 2015 年) (81)

Investment in Fixed Assets (1978 - 2015)

3 - 2 固定资产投资和房屋建筑面积 (2008 - 2015 年) (82)

Investment in Fixed Assets and Floor Space of Buildings (2008 - 2015)

3 - 3 固定资产投资完成情况 (2011 - 2015 年) (83)

Investment In Fixed Assets (2011 - 2015)

3 - 4 分行业施工和投产项目个数 (85)

Number of Projects Under Construction and Put Into Use by Sector

3 - 5 分行业固定资产投资和新增固定资产 (90)

Investment and Newly Increased Fixed Assets by Sector

3 - 6 分行业施工和竣工面积 (2015 年) (95)

Floor Space of Buildings Under Construction and Completed by Sector (2015)

3 - 7 国有及国有控股经济分行业投资和资金来源 (100)

Investment and Sources of Funds in State-owned and State-holding Units by Sector

3 - 8 非国有经济分行业投资和资金来源 (104)

Investment and Sources of Funds in Non-state-owned Units by Sector

3 - 9 港澳台经济分行业投资和资金来源 (108)

Investment and Sources of Funds in HongKong, Macao and Taiwan Units by Sector

3 - 10 外商经济分行业投资和资金来源 (112)

Investment and Sources of Funds in Foreign-owned Units by Sector

3 - 11 私营个体经济分行业投资和资金来源 (116)

Investment and Sources of Funds in Private-owned Units by Sector	
3-12 城镇固定资产投资(2011-2014 年)	(120)
Investment in Fixed Assets in Urban Areas(2011-2014)	
3-13 分行业城镇固定资产投资和资金来源	(121)
Urban Investment and Sources of Funds in Fixed Assets by Sector	
3-14 房地产开发投资主要指标(2010-2015 年)	(125)
Main Indicators of Investment in Real Estate Development(2010-2015)	
3-15 按资质等级分的房地产开发投资(2015 年)	(127)
Investment in Real Estate Development by Classification(2015)	
3-16 各市固定资产投资完成情况	(129)
Investment In Fixed Assets by City	
3-17 各市按资质等级分的房地产开发企业个数	(130)
Number of Enterprises for Real Estate Development by Classification and by City	
3-18 各市按登记注册类型分的房地产开发企业个数	(131)
Number of Enterprises for Real Estate Development by Registered Type and by City	
3-19 各市按资质等级分的房地产开发就业人员数	(132)
Number of Employed Persons In Real Estate Development by Classification Type and by City	
3-20 各市按登记注册类型分的房地产开发就业人员数	(133)
Number of Employed Persons In Real Estate Development by Registered Type and by City	
3-21 各市按资质等级分的房地产开发投资额	(134)
Investment In Real Estate Development by Classification and by City	
3-22 各市按登记注册类型分的房地产开发投资额	(135)
Investment In Real Estate Development by Registered Type and by City	
3-23 各市房地产开发企业建造的商品房屋面积和价格	(136)
Floor Space and Price of Building for Real Estate Development Enterprises by City	
3-24 各市房地产开发企业建造的住宅面积和价格	(136)
Floor Space and Price of Residential Buildings for Real Estate Development Enterprises by City	
3-25 各市房地产开发企业商品房屋销售面积和销售额	(137)
Floor Space and Total Sales of Commercial Houses for Real Estate Development Enterprises by City	
3-26 各市房地产开发企业住宅销售面积和销售额	(137)
Floor Space and Total Sales of Residential Buildings for Real Estate Development Enterprises by City	
3-27 主要年份基础设施投资	(138)
Investment in Infrastructure	
主要统计指标解释	(139)
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

四、价 格

Chapter 4 PRICES

4-1 各种价格总指数(1978-2015 年)(上年=100)	(145)
General Price Indices(1978-2015) (Preceding year=100)	
4-2 历年各种价格总指数(1986-2015 年)(1985 年=100)	(146)
General Price Indices(1986-2015) (1985=100)	
4-3 价格总指数(2015 年)	(147)

General Price Indices(2015)

4-4 居民消费价格指数(2008-2015年) (148)

Consumer Price Indices(2008-2015)

4-5 城乡居民消费价格分类指数 (149)

Consumer Price Indices by Urban and Rural Areas

4-6 城乡商品零售价格分类指数 (151)

General Retail Price Indices of Commodities by Urban and Rural Areas

4-7 农业生产资料价格分类指数(2006-2015年) (153)

Price Indices of Agricultural Means of Production by Category(2006-2015)

4-8 各市、县居民消费价格指数(2015年) (154)

Residential Consumer Price Indices by City and County(2015)

4-9 各市、县商品零售价格指数和农业生产资料零售价格指数(2015年) (156)

General Retail Price Indices of Commodities and Agricultural Means of Production by City and County(2015)

4-10 分月各种价格指数(2015年) (159)

Price Indices by Month(2015)

4-11 固定资产投资价格指数(2005-2015年) (160)

Price Indices of Investment in Fixed Assets(2005-2015)

4-12 工业生产者出厂价格指数(2006-2015年) (161)

Producer Price Indices for Manufactured Goods(2006-2015)

4-13 按行业分的工业生产者出厂价格指数(2011-2015年) (162)

Producer Price Indices for Manufactured Goods by Sector(2011-2015)

4-14 工业生产者购进价格分类指数(2005-2015年) (163)

Purchasing Price Indinces by Category(2005-2015)

主要统计指标解释 (164)

Explanatory Notes on Main Statistical Indicators

五、人民生活

Chapter 5 PEOPLE'S LIVELIHOOD

5-1 人民物质文化生活 (169)

People's Material and Cultural Life

5-2 分行业全社会单位就业人员年平均工资 (171)

Average Wage of Employed Persons in the Units By Sector

5-3 城镇单位就业人员工资总额(1985-2015年) (172)

Total Wages of Employed Persons in Urban Units(1985-2015)

5-4 城镇单位就业人员平均工资(1985-2015年) (173)

Average Wage of Employed Persons in Urban Units(1985-2015)

5-5 城镇单位就业人员平均工资指数(1986-2015年) (174)

Indices of Average Wage of Employed Persons in Urban Units (1986-2015)

5-6 分行业城镇单位就业人员工资总额 (175)

Total Wages of Employed Persons in Urban Units by Sector

5-7 分行业城镇单位就业人员平均工资 (176)

Average Wage of Employed Persons in Urban Units by Sector

5-8 分行业城镇单位就业人员工资总额(2015年) (177)

	Total Wages of Employed Persons in Urban Units by Sector(2015)	
5-9	分行业国有单位就业人员工资总额(2015 年)	(178)
	Total Wages of Employed Persons in State-owned Units by Sector(2015)	
5-10	分行业城镇集体单位就业人员工资总额(2015 年)	(179)
	Total Wages of Employed Persons in Urban Collectively owned Units by Sector(2015)	
5-11	分行业城镇其他单位就业人员工资总额(2015 年)	(180)
	Total Wages of Employed Persons in Urban Other Ownership Units by Sector(2015)	
5-12	各市城镇单位就业人员工资总额和平均工资	(181)
	Total Wages and Average Wage of Employed Persons in Urban Units by City	
5-13	各市城镇企业单位就业人员工资总额和平均工资	(182)
	Total Wages and Average Wage of Employed Persons in Enterprises by City	
5-14	各市国有控股企业单位就业人员工资总额和平均工资	(182)
	Total Wages and Average Wage of Employed Persons in Enterprises State - holding by City	
5-15	各市事业单位就业人员工资总额和平均工资	(183)
	Total Wages and Average Wage of Employed Persons in Institutions by City	
5-16	各市机关单位就业人员工资总额和平均工资	(183)
	Total Wages and Average Wage of Employed Persons in Government Agencies by City	
5-17	城乡居民家庭收入情况(1978-2015 年)	(184)
	Income of Urban and Rural Households (1978 - 2015)	
5-18	城乡居民家庭人均生活消费支出和住房面积	(185)
	Per Capita Annual Consumption Expenditures and Floor Space of Urban and Rural Households	
5-19	城镇家庭基本情况(2007-2012 年)	(186)
	Basic Statistics in Urban Households(2007 - 2012)	
5-20	农村居民家庭基本情况(2007-2012 年)	(188)
	Basic Statistics in Rural Households(2007 - 2012)	
5-21	城乡家庭基本情况(2013-2015 年)	(189)
	Basic Statistics in Urban and Rural Households(2013 - 2015)	
5-22	按收入分的城乡居民家庭基本情况(2013-2015 年)	(190)
	Basic Statistics in Urban and Rural Households by Income(2013 - 2015)	
5-23	城镇居民家庭平均每人收支情况(2006-2012 年)	(191)
	Per Capita Annual Income and Expenditures of Urban Households(2006 - 2012)	
5-24	农村居民人均总收入和纯收入(2005-2012 年)	(192)
	Per Capita Annual Total Income and Net Income of Rural Households(2005 - 2012)	
5-25	城乡居民人均可支配收入情况(2013-2015 年)	(193)
	Per Capita Disposable Income of Urban Households and Rural Households(2013 - 2015)	
5-26	城镇居民家庭平均每人全年消费性支出(2005-2012 年)	(195)
	Per Capita Annual Consumption Expenditures of Urban Households(2005 - 2012)	
5-27	农村居民人均总支出(2005-2012 年)	(197)
	Per Capita Annual Expenditure of Rural Households(2005 - 2012)	
5-28	城乡居民人均生活消费支出情况(2013-2015 年)	(199)
	Per Capita Consumption Expenditure of Urban Households and Rural Households(2013 - 2015)	
5-29	城镇居民家庭平均每百户耐用消费品拥有量(2007-2012 年)	(200)
	Per 100 Urban Households Annual Average Possession of Durable Consumer Goods (2007 - 2012)	
5-30	农村居民家庭平均每百户耐用消费品拥有量(2006-2012 年)	(201)

Annual Average Possession of Durable Consumer Goods Per 100 Rural Households (2006 – 2012)

5 – 31 城乡居民家庭耐用消费品拥有量(2013 – 2015 年) (202)

Number of Durable Consumer Goods Owned Urban Households and Rural Households(2013 – 2015)

5 – 32 城镇居民家庭居住情况(2007 – 2012 年) (203)

Living Conditions of Urban Households(2007 – 2012)

5 – 33 城乡居民住房情况(2013 – 2015 年) (204)

Housing Conditions of Urban and Rural Residents(2013 – 2015)

5 – 34 城乡居民人均收支情况(2013 – 2015 年) (206)

Per Capita Income and Consumption Expenditure of Urban and Rural Households(2013 – 2015)

5 – 35 各市城乡居民人均可支配收入情况(2013 – 2015 年) (207)

Per Capita Disposable Income of Urban and Rural Households by City(2013 – 2015)

5 – 36 各市城乡居民人均生活消费支出情况(2013 – 2015 年) (207)

Per Capita Annual Consumption Expenditures of Urban and Rural Households by City(2013 – 2015)

主要统计指标解释 (208)

Explanatory Notes on Main Statistical Indicators

六、农 业

Chapter 6 AGRICULTURE

6 – 1 农村基本情况(2010 – 2015 年) (215)

Basic Statistics in Rural Areas(2010 – 2015)

6 – 2 农、林、牧、渔业总产值(1978 – 2015 年) (216)

Gross Output Value of Farming, Forestry, Animal Husbandry and Fishery(1978 – 2015)

6 – 3 农、林、牧、渔业总产值指数(1979 – 2015 年) (217)

Indices of Gross Output Value of Farming, Forestry, Animal Husbandry and Fishery(1979 – 2015)

6 – 4 农、林、牧、渔业分项产值(2009 – 2015 年) (218)

Gross Output Value of Farming, Forestry, Animal Husbandry and Fishery by Branch(2009 – 2015)

6 – 5 农、林、牧、渔业增加值(2009 – 2015 年) (219)

The Added Value of Farming, Forestry, Animal Husbandry and Fishery(2009 – 2015)

6 – 6 各市农、林、牧、渔业增加值(2015 年) (219)

The Added Value of Farming, Forestry, Animal Husbandry and Fishery by City (2015)

6 – 7 农业机械年末拥有量(2009 – 2015 年) (220)

Possession of Major Agricultural Machinery(2009 – 2015, Year – end)

6 – 8 各市主要农业机械拥有量(2015 年末) (221)

Possession of Major Agricultural Machinery by City (2015, Year-end)

6 – 9 农业机械化、电气化及化肥施用量(2009 – 2015 年) (224)

Agricultural Mechanization, Electrification, Chemical Fertilizer Applied(2009 – 2015)

6 – 10 各市农业机械化、农村能源及农业物资消耗情况(2015 年) (225)

Agricultural Mechanization, Energy and Material Consumption by City (2015)

6 – 11 各市农用化肥施用量 (225)

Chemical Fertilizer Applied by City

6 – 12 农田水利建设(2009 – 2015 年) (226)

Water Conservancy Facilities of Farmland(2009 – 2015)

6 – 13 农田水利、除涝和治理水土流失情况(2009 – 2015 年) (226)

Water Conservation, Waterlogging and Soil Erosion Prevention and Limitation(2009 - 2015)	
6 - 14 各市水利设施和除涝及农田灌溉面积	(227)
Water Conservancy Facilities, Waterlogging Area under Control and Farmland Irrigated Areas by City	
6 - 15 主要农作物播种面积(2009 - 2015 年)	(228)
Total Sown Area of Major Farm Crops(2009 - 2015)	
6 - 16 历年主要农作物播种面积(1978 - 2015 年)	(229)
Total Sown Area of Major Farm Crops over the years(1978 - 2015)	
6 - 17 主要农作物产量(1978 - 2015 年)	(230)
Output of Major Farm Crops(1978 - 2015)	
6 - 18 主要农作物单位面积产量(1978 - 2015 年)	(231)
Output of Major Farm Crops Per Hectare(1978 - 2015)	
6 - 19 主要农作物产量	(232)
Output of Major Farm Crops	
6 - 20 各市粮食播种面积和产量	(233)
Sown Area and Output of Grain by City	
6 - 21 商品粮基地粮食播种面积和产量	(234)
Sown Area and Output of Grain in Commodity Grain Bases	
6 - 22 各市油菜籽播种面积和产量	(235)
Sown Area and Output of Repeseeds by City	
6 - 23 主要茶叶产区茶园面积和茶叶产量	(236)
Area of Tea Plantation and Output of Tea in Major Producing Regions	
6 - 24 主要蚕茧产区桑园面积和蚕茧产量	(237)
Area of Mulberry Field and Output of Silk worm Cocoons in Major Producing Regions	
6 - 25 林业生产(2009 - 2015 年)	(238)
Basic Indicators on Forestry(2009 - 2015)	
6 - 26 水果生产	(238)
Basic Indicators on Fruits	
6 - 27 农产品人均产量(1978 - 2015 年)	(239)
Per Capital Output of Agricultural Products(1978 - 2015)	
6 - 28 牲畜饲养和畜产品产量(1978 - 2015 年)	(240)
Number of Livestock and Output of Livestock Products(1978 - 2015)	
6 - 29 畜牧业生产(2009 - 2015 年)	(241)
Basic Indicators on Animal Husbandry(2009 - 2015)	
6 - 30 水产品产量(1978 - 2015 年)	(242)
Output of Aquatic Products(1978 - 2015)	
6 - 31 渔业生产(2010 - 2015 年)	(243)
Basic Indicators on Fishery(2010 - 2015)	
6 - 32 各市水产品产量(2015 年)	(244)
Output of Aquatic Products by City (2015)	
6 - 33 平均每个农业劳动力提供的主要农产品产量(2009 - 2015 年)	(245)
Output of Major Farm Products Provided by Per Rural Labour(2009 - 2015)	
6 - 34 农业事业机构和服务组织(2009 - 2015 年)	(245)
Institutions Rendering Agricultural Services(2009 - 2015)	
主要统计指标解释	(246)
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

七、工业和能源

Chapter 7 INDUSTRY AND ENERGY

7-1	规模以上工业企业数(2010-2015年)	(251)
	Number of Industrial Enterprises Above Designated Size(2010-2015)	
7-2	规模以上工业企业总产值(2010-2015年)	(252)
	Gross Output Value of Industrial Enterprises Above Designated Size(2010-2015)	
7-3	按行业分的规模以上工业企业总产值	(253)
	Gross Output Value of Industrial Enterprises by Sector Above Designated Size	
7-4	主要工业产品产量(2009-2015年)	(255)
	Output of Major Industrial Products(2009-2015)	
7-5	规模以上工业企业主要指标(2012-2015年)	(258)
	Principal Indicators of Industrial Enterprises Above Designated Size(2012-2015)	
7-6	按行业分的规模以上工业企业主要指标(2015年)	(260)
	Main Indicators of Industrial Enterprises Above Designated Size by Sector(2015)	
7-7	按行业分的规模以上工业企业主要经济效益指标(2015年)	(270)
	Main Economic Beneficial Indicators of Industrial Enterprises Above Designated Size by Sector(2015)	
7-8	按行业分的国有及国有控股工业企业主要指标(2015年)	(272)
	Main Indicators of State-owned and State Holding Industrial Enterprises by Sector(2015)	
7-9	按行业分的国有及国有控股工业企业主要经济效益指标(2015年)	(282)
	Main Economic Beneficial Indicators of State-owned and State Holding Industrial Enterprises by Sector(2015)	
7-10	按行业分的规模以上私营工业企业主要指标(2015年)	(284)
	Main Indicators of Private Industrial Enterprises Above Designated Size by Sector(2015)	
7-11	按行业分的规模以上私营工业企业主要经济效益指标(2015年)	(294)
	Main Economic Beneficial Indicators of Private Industrial Enterprises Above Designated Size by Sector(2015)	
7-12	按行业分的外商投资和港澳台商投资工业企业主要指标(2015年)	(296)
	Main Indicators of Foreign Funded Enterprises and Enterprises Funded by Entrepreneurs from Hong Kong, Macao and Taiwan by Sector(2015)	
7-13	按行业分的外商投资和港澳台商投资工业企业主要经济效益指标(2015年)	(306)
	Main Economic Beneficial Indicators of Foreign Funded Enterprises and Enterprises Funded by Entrepreneurs from Hong Kong, Macao and Taiwan by Sector(2015)	
7-14	大中型工业企业主要指标(2015年)	(308)
	Main Indicators of Large and Medium-sized Industrial Enterprises(2015)	
7-15	按行业分的大中型工业企业主要经济效益指标(2015年)	(318)
	Main Economic Beneficial Indicators of Large and Medium-sized Industrial Enterprises by Sector(2015)	
7-16	规模以上工业企业能源购进、消费及库存(2015年)	(320)
	Purchasing, Consuming and Stocking of Energy in Industrial Enterprises Above Designated Size(2015)	
7-17	能源生产弹性系数(1990-2015年)	(321)
	Elasticity Ratio of Energy Production(1990-2015)	
7-18	能源消费弹性系数(1990-2015年)	(322)
	Elasticity Ratio of Energy Consumption(1990-2015)	
7-19	全社会用电情况(2011-2015年)	(323)
	The Total Electricity Consumption(2011-2015)	
7-20	规模以下工业主要指标	(324)
	Basic Indicators on Total Industry Below Designated Size	

7-21 规模以下工业企业主要指标	(324)
Basic Indictators on Industry Enterprise Below Designated Size	
7-22 个体工业主要指标	(324)
Basic Indictators on Individual Industry	
主要统计指标解释	(325)
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

八、建筑业

Chapter 8 CONSTRUCTION

8-1 建筑业企业主要指标(1990-2015年)	(333)
Major Indicators of Construction Enterprises(1990-2015)	
8-2 国有建筑企业主要经济指标(2009-2015年)	(334)
Major Economic Indicators of State-Owned Consruction Enterprises(2009-2015)	
8-3 私营建筑企业主要经济指标(2009-2015年)	(335)
Major Economic Indicators of Private Construction Enterprises(2009-2015)	
8-4 各地区建筑业企业单位数(2009-2015年)	(336)
Number of Construction Enterprises by Region(2009-2015)	
8-5 各地区建筑业企业年末就业人员(2009-2015年)	(336)
Employed Persons in Construction Enterprises by Region(Year-end, 2009-2015)	
8-6 各地区建筑业企业总产值(2009-2015年)	(337)
Gross Output Value of Construction Enterprises By Region(2009-2015)	
8-7 各地区按登记注册类型分的建筑业企业单位数(2015年)	(337)
Number of Construction Enterprises by Registration Status and Region (2015)	
8-8 各地区按登记注册类型分的建筑业企业年末就业人员(2015年底)	(338)
Number of Employed Persons in Construction Enterprises by Registration Status and Region(End of 2015)	
8-9 各地区建筑业总产值的构成(2015年)	(338)
Total Construction Output Value by Structure and Region (2015)	
8-10 各地区按登记注册类型分的建筑业总产值(2015年)	(339)
Total Construction Output Value by Registration Status and Region (2015)	
8-11 各地区按所含专业分的建筑业总产值(2015年)	(339)
Totel Construction Output Value by Sector And Region (2015)	
8-12 各地区建筑业企业房屋建筑面积(2015年)	(340)
Floor Space of Building Construction Enterprises by Region (2015)	
8-13 各地区建筑业企业劳动生产率(2015年)	(340)
Labor Productivity of Construction Enterprises by Region (2015)	
8-14 各地区建筑业企业技术装备情况(2015年)	(341)
Technology and Equipment Owned by Construction Enterprises by Region (2015)	
8-15 各地区建筑业企业资产与负债(2015年)	(341)
Assets and Liabilities of Construction Enterprises by Region (2015)	
8-16 各地区建筑业企业总收入(2015年)	(342)
Total Income of Construction Enterprises by Region (2015)	
8-17 各地区建筑业企业利税总额(2015年)	(342)
Profit and Taxes of Construction Enterprises by Region (2015)	